
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 11. maj 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 721
Som en del af beredskabet har Region Sjælland og Region Hovedstaden som
forsøgsordning fået stillet en akutlægehelikopter til rådighed. Denne helikopter
har desværre ikke samme kapacitet som den, der er stillet til rådighed i Vest-
jylland, idet den kun flyver i de lyse timer. I løbet af de næste par år bliver
Sydlolland vært for en kæmpearbejdsplads, når byggeriet af den faste forbin-
delse til Femern går i gang. Ministeren bedes på den baggrund oplyse
a)Hvorfor akuthelikopteren på Sjælland ikke kan flyve døgnet rundt som den i
Jylland?
b)Om der er belæg for at sige, at der er mindre brug for akuthelikopteren på
Sjælland end i Jylland?
c)Om et kæmpebyggeri som Femernforbindelsen med arbejdsplads på dansk
side på mange tusinde mennesker giver anledning til fornyede overvejelser
om, hvorvidt akuthelikopteren skal flyve hele døgnet?
d)Om der er lavet en prioritering af, hvor helikopteren skal flyve hen, såfremt
der opstår en akutsituation samtidig både i Nordsjælland og på Lolland?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Vibeke Grave (S).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 23. maj 2011.
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Vibeke.Grave@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Rudiengaard
formand
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